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HARJUMAA OMAVALITSUSTE LIIT 
VOLIKOGU KOOSOLEKU PROTOKOLL 

 
 
Paunküla Heaolukeskus, Paunküla      19. veebruar 2025 
 
Koosoleku algus 10:00, lõpp 13:10 
 
Osalesid volikogu liikmed ja asendusliikmed vastavalt registreerimislehele  
Juures viibisid külalised vastavalt registreerimislehele 

 
1. HOL esimees avas koosoleku ja tutvustas päevakorda. Kose vallavanem tervitas kohalviibijaid.  

 
2. Eesti Panga rahapoliitika ja välismajanduse valdkonna juht Peeter Luikmel kõneles eesti 

majanduse väljavaadetest, tutvustas värskemaid majandusprognoose ning esitas seisukoha 
majanduskeskkonna võimalikest mõjudest kohaike omavalitsuste eelarvetele. 

 
3. Sotsiaalministeeriumi tervishoiuala asekantsler Anniki Lai ning Sotsiaalministeeriumi sotsiaal- ja 

tervisevaldkonna integratsiooni juht Anneli Taal rääkisid sotsiaal- ja tervishoiuvaldkonna 
integreerimisest tulenevalt vananevast elanikkonnast ja kasvavast tööjõupuudusest. Samuti 
tegid kõnelejad ülevaate mõlema sektori kuludest ja nende prognoosidest. 

 
4. Tallinna abilinnapea Margot Roose kõneles jäätmereformi elluviimisest Tallinnas pidades silmas 

kavandatavaid seadusemuudatusi ning Tallinna jäätmevaldkonna strateegiast, andes ülevaate ka 
praktilistest tegevustest. Vastu on võetud Tallinn ringmajanduse arengukava 2035. Esimesena 
tehakse uue süsteemi hange Mustamäe piirkonnas. Jäätmehooldusmudeli juhtrühma kaasatakse 
ka HOL esindaja. Toimus arutelu võimalikest koostöökohtadest teiste Harjumaa kohalike 
omavalitsustega: nt ühtne sorteerimissüsteem, ringmajanduse innovatsioon, regulatsioonid ja 
lepingupraktikad, samuti teavitustöö. Ringmajanduskeskuste loomine väiksematesse 
omavalitsustesse ei ole reaalne, tuleks teha koostööd Tallinnaga. 
 

5. Toimus HOL 2025. aasta eelarve teine lugemine. HOL esimees ja tegevdirektor tegid 
päevakorrapunkti kohta ettekande ning selgitasid eelarve tulude ja kulude ridu. Pärast esimest 
lugemist täiendavat muudatusettepanekuid ei lisandunud. 
Otsustati  
5.1 Võtta vastu HOL volikogu 19.02.2025 otsus nr 1 „2025. aasta eelarve“.  
 

6. HOL tegevdirektor ja kultuurinõunik tutvustasid ettepanekut mitte jaotada 
transpordikompensatsiooni XXVIII laulu- ja XXI tantsupeole „Iseoma“ akrediteeritute 
elukohajärgsete Harju maakonna kohalike omavalitsusüksuste vahel, vaid kasutada nimetatud 
kompensatsioonisummat järgmisteks XXVIII laulu- ja XXI tantsupeoga seonduvate ürituste 
korraldamiseks: 1) maakondlike eelproovide korraldamise kulude katmine; 2) tuleteekonna 
korraldamine Harju maakonnas; 3) juhendajatele peojärgse tänuürituse korraldamine. 
Otsustati  
6.1 Võtta vastu HOL volikogu 19.02.2025 otsus nr 2 „Laulu- ja tantsupeo sihtotstarbelise 

toetuse kasutamine“.  
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7. HOL tegevdirektor tutvustas 2025. aasta kevadseminari kavasid. 
 

8. HOL kultuurinõunik andis ülevaate XXVIII laulu- ja XXI tantsupeo pääsmete jaotamise kavadest. 
Samuti andis ta eelteate kohalike omavalitsuste kontaktisikute määramise vajadusest peo 
ettevalmistustoimingute tegemiseks. 

 
9. HOL tegevdirektor andis teada Harjumaa liikuvuskava ettevalmistamiseks esitatud 

rahastamistaotluse rahuldamisest ning selle kava koostamise raames tellitavast Harjumaa 
liikuvusanalüüsi läbiviimisest. 

 
10. Järgmise volikogu teemadeks pakuti välja ühistranspordialased küsimused.  

 

 
 / digitaalselt allkirjastatud /     / digitaalselt allkirjastatud /  
 
Andrus Umboja      Kristjan Kenapea  
Koosoleku juhataja      Protokollija  


